
LÕabolici� dels correbous agafa for�a a Vidreres

En espera dÕuna reuni� amb lÕentitat local que organitza lÕacte, lÕAjuntament

va deixar entreveure ahir que aquesta celebraci� es deixar� de fer al

municipi

Una dona que va resultar ferida greu en lÕesdeveniment continua

hospitalitzada

La gravetat de la situaci� viscuda diumenge a Vidreres, on dinou persones van resultar ferides al correbou, ha

tornat a encetar la pol�mica sobre la idone�tat o no que es continu� fent aquesta celebraci� taurina al municipi. El

cas �s que ara, i arran de lÕincident, est� prenent molta for�a la possibilitat que aquesta tradici� sÕacabi abolint

al poble: lÕ�nic de les comarques gironines, de fet, on encara persisteixen els correbous. A m�s de les veus

cr�tiques per par t de par ticulars i dÕassociacions en defensa dels animals que ja hi havia en contra de lÕacte,

lÕAjuntament tamb� va deixar entreveure ahir que lÕesdeveniment podria eliminar-se. Per acabar-ho de valorar,

aquesta setmana tindr� lloc una reuni� entre el consistori i lÕentitat local organitzadora. En espera que es faci la

trobada, per�, fonts municipals avancen que Òno es pot continuar amb aquesta festaÓ i que Òes deixaran de fer

els correbousÓ.

LÕalcalde, Jordi Camps (JxCat), posa en relleu que lÕepisodi que es va produir abans-dÕahir Òno es pot repetir mai

m�sÓ. Recalca que lÕequip de govern parlar� en els propers dies amb lÕassociaci� organitzadora i que, despr�s,

sÕinformar� p�blicament del futur de lÕesdeveniment. Ja el mateix diumenge, lÕequip de govern es va reunir

dÕurg�ncia amb lÕentitat, si b� Camps indica que aquell moment no era lÕadequat per decidir sobre la reedici� o no

dels correbous a Vidreres, tenint en compte que Òtothom ja estava prou desfet amb els fets ocorregutsÓ. ÒLa

preocupaci� era per lÕestat i lÕevoluci� dels feritsÓ i la gent sols pensava a Òdesitjar-los una r�pida recuperaci�Ó, hi

afegeix.

Quan se li va requerir per qu� no sÕha fet una consulta entre els ve�ns i ve�nes per con�ixer la seva opini� sobre la

conveni�ncia o no de lÕacte, Camps va explicar que es deu al fet que a la poblaci� no hi ha hagut una pressi�

ciutadana perqu� es pos�s f i als correbous. Ho exemplif ica amb la manifestaci� que lÕAssociaci� Girona

Animalista (AGA) va convocar dissabte passat a Vidreres per reclamar-ne lÕabolici�. Van assistir a la

concentraci� tan sols unes quaranta persones i, segons Camps, Òm�s de la meitat no eren del municipiÓ, Òon

aquest tema mai ha generat confrontaci�Ó.

ÒCada vegada m�s debatÓLa por taveu de Vidreres Som Tots-ERC, Anna Clap�s, recordava ahir que un dels punts

que el seu grup por tava en el programa  en les �ltimes eleccions municipals era que es fes una consulta ve�nal

sobre aquesta q�esti�. ÒNot�vem que cada vegada aixecava m�s debat. Ara, per�, possiblement no t� gaire

sentit aquesta consulta, ja que hi ha membres de lÕorganitzaci� dels correbous que potser seran els primers que

no demanaran que es torni a fer.Ó

El por taveu del PSC, Francesc Becerra, creu que els correbous Òs�n un espectacle molt primitiuÓ i, per aix�,

relata que en els plens municipals sempre ha defensat que es deixessin de fer autom�ticament o que sÕobr�s la

por ta a una consulta ve�nal. ÒA la trag�dia de tota la gent que  va resultar ferida, sÕhi afegeix el problema del

maltractament animal. El bou que va pujar diumenge a les grades estava encerclat per m�s dÕun miler  de

persones. Era el focus dÕatenci�. Aquesta situaci� el va estressar molt i va buscar una sor tida. Ell no va decidir



ser all�.Ó Critica, a m�s, ÒlÕacc�s de menors de 14 anys a la pla�aÓ i el fet que Òhi ha gent que consumia begudes

alcoh�liques dins del recinteÓ.

Becerra especif ica que lÕAjuntament �s lÕens que demana lÕautoritzaci� per a la celebraci� dels correbous i

tamb� li correspon avalar que tot vagi b� i garantir-ne la seguretat. En aquest sentit, pensa que no hi havia una

proporcionalitat adequada entre lÕaltura de les tanques de la pla�a i la dels animals. I, en darrer lloc, lÕedil

lamenta que un policia local mat�s a trets el bou que va saltar al p�blic i que no sÕesper�s a lÕarribada dÕaltres

professionals per capturar-lo amb sedants. ÒLÕhaurien dÕhaver salvat, i m�s tenint en compte que quan va ser

abatut ja havia sor tit de lÕ�rea de m�s conf lu�ncia de gent i estava en una zona boscosa.ÓUna dona

hospitalitzadaLÕincident va tenir lloc diumenge a la tarda durant el segon i �ltim correbou que es feia el cap de

setmana a Vidreres, en el marc de la festa major. El bou que hi havia a la pla�a por t�til que es lloga per a lÕacte

va saltar al p�blic. Aix� va ocasionar les primeres escenes de p�nic, seguides dÕempaitades a la zona de sota de

les grades. Finalment, lÕanimal va sor tir  a lÕexterior i, durant prop de mitja hora, va continuar lÕalarma amb crits i

corredisses. Dinou persones van haver de ser ateses pel SEM, dues de les quals van resultar ferides de gravetat

i van ser trasllades a lÕhospital Josep Trueta de Girona (una �s una dona que va haver de ser intervinguda

quir�rgicament dÕurg�ncia la nit de diumenge a dilluns i que ahir continuava ingressada). Aix� mateix, dues

persones presentaven lesions de car�cter menys greu i van ser evacuades a lÕhospital de Santa Caterina de

Salt, i quinze ciutadans m�s tenien ferides lleus.

LÕassociaci� encarregada dels correbous a Vidreres, amb 33 anys dÕhist�ria, va detallar ahir que han organitzat

lÕesdeveniment Òany rere any, i sense cap situaci� semblant a la viscuda diumengeÓ. Gaireb� un centenar de

persones par ticipen en lÕorganitzaci� de lÕacte, en el qual diuen que sempre han posat la seguretat per davant de

tot i, per aix�, en cada edici� han dut a terme millores en aquest aspecte. Transmeten, alhora, tota la seva

solidaritat als ferits, familiars i amics, i els desitgen una r�pida recuperaci�.
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